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Chtěl bych krátce reagovat na editorial z Chipu 7/03. Odpověď na otázku, proč Telecom pořád dává 

peníze do ISDN, je přece jasná! Když přišlo ADSL, bylo krásně vidět, jak Telecom obnovil prosazování 
ISDN na plné obrátky; reklama, speciální nabídky atd. Telecom má plné sklady modemů a zařízení k 
instalaci ISDN, promrhal spousty peněz za reklamu a školení techniků a ono to zase tak úspěšné nebylo. 
Teď se snaží, aby se ADSL neujalo, a proto je tak drahé. 

Otázka spíš zní: Kolik obětních beránků se nechá nachytat a zavede si ISDN linku, aby to Telecom 
uspokojilo? Vidíte, vy sám jste se jím málem stal. ISDN je stará, mrtvá technologie, která už nemá žádnou
výhodu, spíše naopak. A není důvod si ji pořizovat. Je potřeba to říkat nahlas a všude. Reklama dokáže 
být zákeřná (bojím se spíš, že než se prosadí ADSL, bude už pozdě a ADSL bude už zastaralé; už dnes 
je lepší HDSL!) 

Telekomunikační úřad je pomalý, pan Mlynář nemá dost pravomocí, aby to změnil... 
Ondřej Musil 

Mám problém, jak jednoduše převést text ve formátu PDF do formátu HTML. Snad prý existuje 
přímo program od Acrobatu na psaní textu do formátu PDF, ale ten bohužel nemám. Je tedy i nějaká jiná 
cesta? 

Pokorný 

Konverze PDF do HTML není zrovna častá, a proto programů, které to dělají, není mnoho. Jako 
shareware lze asi doporučit IntraPDF (http://www.simtel.net/pub/pd/55375.html za 50 USD; autorův web 
http://www.intrapdf.com) a Recastor (http://www.simtel.net/pub/pd/ 54935.html), který ale nemá nejlepší 
"zázemí" (web autorů je mimo provoz). Free nástroj se mi najít nepodařilo (pro Windows), ale pokud vám 
jde o "jednorázový pokus", možná vám budou stačit i demoverze, které lze stáhnout na uvedených 
stránkách. 

Petr Kratochvíl 

Na počítači mám nainstalovaný systém Windows 2000. Zajímalo by mě, zda jde nějak nastavit, aby 
ikony na ploše byly pod textem "průhledné", jako je tomu u Windows XP. 

Kratochvíl 

Zatímco u Windows XP jde o poměrně triviální nastavení (v ovládacích panelech), u Windows 2000 
je to složitější. U samotné ikony to není možné, zprůhlednit lze pouze textovou oblast (popisek ikony). K 
tomu můžete použít třeba tento program http://www.slunecnice.cz/product/Transparent/ (freeware). 

Pokud byste si sám chtěl vytvořit lepší (i průhledné) ikony, zkuste si nainstalovat (trial) 
http://www.microangelo.us/. 

Petr Kratochvíl 

Náhodou se mi dostalo do ruky květnové číslo Chipu, kde jsem si se zájmem přečetl článek o 
paměťových kartách. Zaujal mě názor na karty Compact Flash, jež označujete jako karty celoživotního 
hráče pokeru... a jen o pár řádků níže píšete, že karta CF vstoupila do podzimu svého života, což si 
nepatrně protiřečí. Budu rád, když mi krátce napíšete svůj názor, neboť hodlám investovat do digitální 
techniky a karty CF jsem si vybral. 

D. Maršík 

Asi došlo k omylu či k mé špatné formulaci. Píši o CompactFlash kartách jako o kartách SanDisku a 
tady slova o pokeru platí, protože tahle firma je navrhla opravdu s přehledem a naprosto dokonale ( jak je 
vidět, je něco takového i v lidských silách). S CompactFlash totiž nebyl - na rozdíl například od 
SmartMedia za dobu, co jsou na trhu, jediný problém, pokud samozřejmě nepočítáme ovladače ve 
Windows. Jestliže investujete do CF, nebude to rozhodně špatné rozhodnutí. Jsou to zcela univerzální 
karty. A že vstoupily do podzimu života? Ano, to je myslím pravda, ale také jsou na ně k dispozici všechny 
možné periferie, což o SD kartách, které jsou dnes naopak velmi perspektivní, byť dražší volbou, zatím 
neplatí. Na periferní zařízení si zde budeme muset ještě počkat, nejspíše na přelom roku. Pokud byste se
čirou náhodou rozhodl pro SD, tedy Secure Digital, dejte si pozor, aby jestliže to samozřejmě budete 
potřebovat šlo o mechaniky SD/IO, tedy takové, které nepracují jen s paměťovými kartami, ale i s 



periferními zařízeními, jako například s Bluetooth apod. Pokud ovšem kupujete jen foťák, ztrácí tato 
poznámka smysl. 

Bohumil Herwig 

Rád bych si předplatil Chip s DVD, akorát mi není jasné, jak to bude s přílohou DVD v příštím roce. 
Budete ji ještě připravovat, jak často a ve kterých číslech? 

František Votruba 

S přílohami DVD určitě budeme pokračovat. Dokonce vám mohu v tuto chvíli prozradit, že na 
základě prodejních úspěchů Chipu s DVD v tomto roce bude příští rok DVD příloh více - chystáme se je 
přikládat ke každému lichému číslu. Pokud si předplatíte Chip na příští rok, dostanete tedy 6x Chip s 
přílohou DVD a 6x Chip + 2 CD. Cena ročního předplatného Chipu s DVD je 1500 Kč. Pokud je to pro vás
velká finanční zátěž, připravili jsme i předplatné pololetní a čtvrtletní. Konkrétní ceny a informace najdete 
na straně 160. 

Jiří Palyza 

Jako přílohu Chipu 7/03 jsme uvedli "odlehčenou" distribuci Linuxu Mandrake nejnovější verze 9.1, 
na jejíž kvality byla reakce čtenářů velmi příznivá. Při výběru vhodných balíčků tak, aby se původní 
rozsah distribuce (3 CD) mohl umístit na jediný CD, bylo nutné udělat některé kompromisy - čtenářům 
nejčastěji chyběla podpora staršího hardwaru. Díky pomoci lokálního zastoupení firmy Mandrake jsme 
mohli sestavit návod, jak řešit některé z nejpalčivějších problémů. Najdete jej v tomto Chipu na straně 99. 

Josef Chládek 
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